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یـــادغیـــر محرمانـــه

توقف حکم اعدام محمد قبادلو 
مدیر روابط عمومی دیوان عالی کشــور از توقف 
حکــم اعدام محمــد قبادلو خبر داد. هاشــمی، در 
توییتی در این باره نوشــت: قرار توقف اجرای حکم 
 محمد قبادلو، در پی درخواست مجدد  اعاده دادرسی 
وکیل نامبــرده مبنی بر  اعدام به جــرم  محاربه در 
اجرای تبصره ماده۴۷۸ ق. آ. د. ک با توجه به تقدم 
 حق الناس تا رســیدگی به اتهــام قتل عمد یکی از 
پرســنل  فراجا و محکومیت وی به قصاص نفس، در 

 دیوان عالی کشور صادر شد. 

محیا واحدی آزاد شد
محیا واحدی، کنشــگر حقوق کــودکان کار و از 
اعضای جمعیت امام علی)ع( ساعاتی پیش با تودیع 

وثیقه آزاد شد. 

تفهیم اتهام ۳ خبرنگار 
تسنیم نوشت: دادستان عمومی و انقلاب اسلامی 
مرکز خراســان رضوی گفت: یکی از مسئولان اداره 
ورزش مشهد در پرونده مدرسه فوتبال تفهیم اتهام 
و با قرار قانونی راهی زندان شــد، ســه خبرنگار نیز 
تفهیم اتهام شــدند. محمد حســین درودی، اظهار 
داشــت: دســتگاه قضائی بلافاصله پس از انعکاس 
مطالب مربوط به این مدرســه در فضای مجازی و 
رسانه ای، اقدامات خود را آغاز کرد و تحقیقات ویژه 
قضائی در خصوص این پرونده ادامه دارد. وی اضافه 
کرد: متعاقــب انجام تحقیقات همه جانبه توســط 
بازپرس ویژه، افرادی که بدون مســتندات قانونی و 
قبل از اثبات جرم توســط مرجع صالح قضائی اقدام 
به انتشــار مطالبی کرده و موجبات تشویش اذهان 
عمومــی را فراهم آورده بودند، احضار و تفهیم اتهام 
شــدند. دادســتان عمومی و انقلاب مرکز خراسان 
رضوی افزود: یکی از مســئولان اداره ورزش مشهد 
در پرونده مدرسه فوتبال تفهیم اتهام و با قرار قانونی 
راهی زندان شد، سه خبرنگار و فعال فضای مجازی 
نیز کــه بدون توجه بــه نظامات قانونــی و اخلاق 
حرفه ای مبادرت به انتشــار خبر، قبل از اثبات جرم 

کرده بودند، تفهیم اتهام شدند.

محکومیت حقیقی و احمدی 
مرکز رســانه قوه قضائیه اعلام کرد: در روزهای 
اخیــر و در ادامــه تــلاش رســانه های معاند برای 
خبرسازی پیرامون افراد دســتگیر شده در جریان 
وقایــع اخیر، ادعایی مبنی بر صدور حکم ده ســال 
حبس برای یک دختر و پســر جوان منتشــر شد. 
پیگیری ها از پرونده نامبردگان نشــان می دهد این 
افراد )آســتیاژ حقیقــی و امیرمحمــد احمدی( با 
راه اندازی صفحه ای در اینستاگرام فعالیت داشته اند 
و با شــروع اغتشاشات در کشور فعالیت های خود را 
روی تشویق مردم به اغتشاش علیه کشور و براندازی 
متمرکز کرده  بودند. نامبردگان در صفحه ای فعالیت 
می کرده اند که یک میلیون فالور داشــته و در زمان 
اغتشاشــات از صفحه خود برای تبلیغ فراخوان ها از 
جمله فراخوان ۴ آبان اســتفاده کرده اند. پس از این 
فعالیت ها مسئولین امنیتی در تذکرهایی به این دو 
آن ها را نسبت به فعالیت مخرب خود آگاه می کنند 
که با تکرار اقدامات این دو در انتشــار فراخوان های 
غیرقانونی ســرانجام در تاریــخ ۱۰ آبان ماه ۱۴۰۱ 

بازداشت می شوند. 

دستگیری مدیرسابق اجرایی ساری 
رئیس کل دادگستری مازندران از دستگیری یکی 
ازمدیران ســابق اجرایی شهرســتان ساری به جرم 
اختلاس و ارتشا خبرداد. حجت الاسلام والمسلمین 
محمدصادق اکبری از برخــورد قاطع و بی اغماض 
دســتگاه قضا بــا جرایم و تخلفات صــورت گرفته 
در دســتگاه ها خبر داد و گفت: یکــی از مهم ترین 
اولویت های دستگاه قضائی استان برخورد با جرایم 
مدیــران متخلف، به ویژه جرائــم مالی و اقتصادی 
است. رئیس کل دادگستری استان مازندران، افزود: 
با اقدام به موقع اداره کل اطلاعات اســتان و صدور 
دستور به هنگام و قانونی از سوی مقام قضائی، یکی 
از مدیران ســابق اجرایی شهرستان ساری دستگیر 
شــد. این مقام عالی قضائی، خاطرنشــان کرد: در 
همین راستا در یکی از شــعب دادسرای عمومی و 
انقلاب مرکز مازندران، پرونده ای تشــکیل شــده و 

درحال رسیدگی است. 

دستگیری فعالان شیعه در آذربایجان
پــس از تیرانــدازی در ســفارت آذربایجان در 
تهــران، باکو اقدامات ســختگیرانه ای را  آغاز کرده 
اســت. کانال صابرین نیوز در خبری نوشــت، دولت 
آذربایجان فعالان شــیعه را به اتهام جاسوسی برای 
ایران دســتگیر و راهی زندان می کند. شیخ روح ا... 
نوروززاده و آزاد کریم اف دو تن از دســتگیر شدگان 

روز گذشته هستند. 

اشتباه عجیب 
انتقال حکیم زیاش به پاری ســن ژرمن به دلیل 
اهمال بخش اداری باشــگاه چلســی در ارســال 
مدارک منتفی شــده اســت. خطایی که تیم های 
ایرانــی در آن تخصص دارنــد و بارها به خاطر آن 
از سوی کنفدراسیون فوتبال آسیا محروم شده اند. 
ظاهرا کارمندان باشــگاه چلسی ســه بار مدارک 
اشــتباهی را ارسال کرده و در نهایت، نتوانسته اند 
مــدارک مورد نیــاز را در موعد مقرر به دســت 

پاری سن برساند! 

 

 

اینفوگرافیک 
قیمت و سرانه ۱۰ قلم خوراکی در طرح کالابرگ الکترونیکی   منبع:  تحلیل بازار/ علی کریمی

 در خانه هنرمندان ایران برگزار شد
بدرقه مسعود سپهر به خانه ابدی

مراســم تشــییع پیکر هنرمند فقید مسعود سپهر 
طراح گرافیک در محوطه خانه هنرمندان ایران برگزار 
شــد. به گزارش روابط عمومی خانه  هنرمندان ایران، 
مراسم تشییع پیکر هنرمند فقید مسعود سپهر طراح 
گرافیک و اســتاد دانشــگاه صبح دیروز ۱۲بهمن در 
محوطه خانه هنرمندان ایران برگزار شد. در ابتدای این 
مراسم ابراهیم حقیقی طراح گرافیک روی صحنه آمد 
و گفت: در این روزها کاش کســی، چیزی، جایی پیدا 
می شد که به من و ما تسلی بدهد فقط زمان می تواند 
این تسلی را ایجاد کند. من به شخصه یکی از بهترین 
دوســتان عمرم را از دســت دادم که دیگر جایگزینی 
ندارد. تصور می کنــم انجمن طراحان گرافیک نه یک 
انگشــت که یک دســتش را از دســت داد توانمندی 
مسعود در انجمن به اندازه یک دست از دو دست بود و 
یک نفره با تلاش بسیار کار می کرد. کاش کسی بتواند 
به ما تسلی بدهد. سپس کاوه بیات از دوستان نزدیک 
مسعود سپهر پشت تریبون قرار گرفت و بیان کرد: من 
با مسعود پنجاه سال دوست بودم از دوران دبیرستان 
او را می شــناختم یعنی قبل از وارد شدن او به جامعه 
هنری. دوران دبیرستان دوستی هایی بین ما بود درواقع 
با اینکه او از من یک کلاس پایین تر بود ولی همیشــه 
با هم دوســت بودیم. یک نوع جدیت و سرپرستی در 
وجــود او بود، در کارهایی که داشــتیم جدی بود، بر 
علم و دانش تاکید و به زیست شناســی علاقه داشت. 
وی افزود: یادم اســت من در رشته تاریخ به دانشگاه 
رفتم اما او به انگلیس رفت و به دنبال علاقه خود بود. 
من هم به دنبال او به انگلیس رفتم و در آنجا ما درس 
چاپ را خواندیم. او پس از مدتی به ایران بازگشــت و 
کارش را بــا جدیت پیگیری کــرد. من کم و بیش در 
جریان مسائل انجمن، کارهایی که می کرد علایقی که 
داشت بودم. نمی دانم بعد از پنجاه سال دوستی کسی 
می تواند بگوید دوســتی را از دست داده است؟ بعد از 
پنجاه ســال نمی شود دوستی را از دست داد. در ادامه 
متن دامون خانجان زاده از طراحان گرافیک که در این 
مراسم حضور نداشــت، قرائت شد. در این متن آمده 
بود: »در پنجاه ســال اخیر۲ استاد در عرصه طراحی 
خط ۲ تن از حســاس ترین و نازک ترین ها یعنی رضا 
مافی و مســعود سپهر را بر اثر افتادن از دست دادیم؛ 
مافی به سبب افتادن و سپهر به دلیل از کرسی افتادن. 
دو روزی است که مسعود را از دست داده ایم مهم ترین 
خصوصیت او افتاده حال و ســخت پســند بودن بود، 
خالق یکان و ستاره خوشنویس و خوش بین نویس بود 
رشد برایش مهم بود نه شهرت گرچه شهره هم بود. ما 
دوباره همدیگر را می بینیم.”سپس ستاره سپهر دختر 
مســعود ســپهر روی صحنه آمد و خطاب به پدرش 
گفت: ما کنارت کیف کردیــم، زندگی کردیم، تو هم 
عاشق، شجاع، و زلال زندگی کردی. پر از شور و شوق 
برای زندگی بودی، مرسی که به ما زندگی بخشیدی، 
مرسی که به ما شــیوه زندگی کردن و بردباری را یاد 
دادی، همپا و همبازی کودکی ما بودی، با هم ســوار 
کشتی فرضی خیالی می شدیم و مراقب بودیم طعمه 
نهنگ و کوســه و امواج نشــویم، با هم زیاد سر و کله 
زدیم از ته دل خندیدم، رفیق امروز ما بودی و هستی 
و عشــق و دعای خیر ما برای تو هســت، تو پشت و 
پناه ما هســتی و خواهی بــود. خاطرمان آرام بود که 
ســال های آخر قرار و آرامش را در کنار کسی تجربه 
کردی که کنارش خوشــحال بودی، کنار ما همراه ما 
زندگی کردی. وی افزود: دانشجویانش، جوانان امروز و 
آینده برای او مهم بود، کنار دانشجویان خالصانه بود، 
هر کســی رفیق او بود حتی اگر یک بار با او همکلام 
می شــد انگار دوستی عمیق با او داشت. حیف که دنیا 
برای روح بزرگ و نبوغ زیاد او کوچک بود. سپس بهرام 
کلهرنیا هنرمند گرافیک پشــت تریبون قرار گرفت و 
بیان کرد: فکــر می کنم جهان از تراژدی پر شــده و 
وقتی تراژدی به انســان نزدیک می شود حساسیت ها 
کم می شود، با خود آرامش می آورد و بن وجود ما را به 

چیزهای غریبی می رساند. 

دریـــچه
به همت اسکودا؛ 

جشنواره »قلم وکیل« برگزار می شود
اتحادیه سراســری کانون های وکلای دادگســتری 
ایران )اسکودا( جشنواره »قلم وکیل« را در چارچوب 
گفتمان ســازی در نهــاد وکالت و اعتــلای این نهاد 
صنفی برگــزار می کند. بــه گزارش روابــط عمومی 
اسکودا، فراخوان این جشــنواره به منظور جمع آوری 
ایده هــا و نقطه نظرات وکلای دادگســتری سراســر 
کشــور درباره نحوه برگزاری و سرفصل های جشنواره 
به زودی منتشر خواهد شــد. در همین زمینه رئیس 
اتحادیه سراسری کانون های وکلای دادگستری ایران 
در نامه ای به روســای کانون های وکلای سراسر کشور 
ضمن دعوت به مشــارکت این کانون ها در برپایی این 
جشــنواره، از آنها خواسته اســت تا طرح ها، ایده ها و 
نقطــه نظرات وکلا را از طریق کانون مربوطه به روابط 
عمومی اسکودا ارسال کنند. بر این اساس کانون های 
وکلای دادگستری سراسر کشــور می توانند از طریق 
رایانامه admin@scoda. org نســبت به ارســال 
طرح هــا و نقطه نظرات خود پیرامون نحوه برگزاری و 
ســرفصل های جشنواره به روابط عمومی اسکودا اقدام 
کننــد.  همچنین محمدهادی جعفرپور، مدیر اجرایی 
جشــنواره گفت: با هدف مشارکت همکاران و احترام 
به خرد جمعی قرار بر این شــد طی فراخوانی از طرح، 
ایده، پیشــنهادها و نظرات اعضای محترم کانون های 
وکلای سراســر کشــور در اجرای هر چه بهتر برگزار 

شدن جشنواره کمک بگیریم. 

پنجره

یوسف بچاری گفت: اولویت ما این است که سینما را 
خیلی جدی بدانیم و نگاهی تخصصی به آن داشته باشیم. 
به نظر من اگر ارتباطی بین مخاطب و منتقد ایجاد شود 
و مخاطب محصول باکیفیت را انتخاب کند، این ارتباط 
می تواند به ارتقای کیفیت ســینمای ایران منجر شود. 
یوسف بچاری، تهیه کننده برنامه »نقد سینما« که قرار 
است در روزهای برگزاری چهل ویکمین جشنواره فیلم 
فجر از شــبکه چهار سیما به صورت زنده هر شب روی 
آنتن تلویزیون برود، در گفت وگو با ایلنا، اظهار داشــت: 
یکی از تفاوت های اصلی این فصل با فصل های قبل برنامه 
»نقد ســینما« این است که شبکه پخش »نقد سینما« 
تغییر کرده، در این ســال ها به صورت سنتی این برنامه 
از شبکه پنج ســیما پخش می شد ولی امسال از شبکه 
چهار این برنامه روی آنتن می رود. بچاری خاطرنشــان 
کرد: دلیل تغییر شــبکه و پخش این برنامه از شــبکه 
چهــار به این موضوع مربوط می شــود که در این فصل 
قصد داریم بار بحث های نظری بیشتر باشد. به نظر من 
مباحث فرهنگی هنری در شبکه چهار می تواند پر رنگ تر 
و بیشــتر مطرح شود. ما در ســال های سینمای پس از 
انقلاب مباحث تئوریک بسیاری درباره سینما داشته ایم 
کــه در برنامه های ســینمایی همواره مطرح شــده اند، 
موضوعاتی مثل قهرمان در ســینما، سیاستگذاری های 
ســینما، تأثیرپذیری سینما از جشنواره های مختلف و... 
همیشــه در این سال ها تکرار شده اند و ما در این برنامه 
قصد داریم با حضور دســت اندرکاران سال های گذشته 
مباحث جدیدی را مطرح کنیم و نگاهی کارشناســانه 
به موضوعات داشــته باشــیم. وی افزود: از طرفی قصد 
داریم از کارشناســان جدید و جوان ســینما که امروز 

صاحبه نظر و اندیشه شــده اند نیز استفاده کنیم چراکه 
حضور کارشناســان جوان به ما کمــک می کند نگاهی 
به روز به سینما داشــته باشیم. از نظر من در این حوزه 
به روز بودن نگاه اهمیت بالایی دارد چراکه سینما اصولاً 
هنری به روز است. این تهیه کننده درباره عدم همکاری 
فصل جدید برنامه »نقد سینما« با بهروز افخمی گفت: 
عدم حضور آقــای افخمی در فصل جدید این برنامه به 
مســاله خاصی مربوط نمی شود؛ در واقع برنامه »هفت« 
زودتر اقدام کرد و پیش از ما ساخت این برنامه آغاز شد 
که به همین دلیل دوســتان با آقــای افخمی به توافق 
رســیدند و ما که کارمان کمی دیرتر آغاز شد به همین 
دلیل نتوانســتیم از حضور ایشــان بهره مند شویم. در 
حقیقت ســعی ما ارتقای نگاه و سواد مخاطب است تا 
بتوانــد این کالای فرهنگی که ســینما نام دارد را بهتر 
انتخاب کند. قطعاً برنامه های ســینمایی در تلویزیون با 
رشد سلیقه و سواد مخاطب می توانند به رشد سینمای 
کشــور کمک کنند و امیــدوارم از اینگونه آثار حمایت 
شود. ما در »نقد سینما« همیشه رشد سینما را مدنظر 
داشــته ایم و امیدوارم در فصل جدید نیز بتوانیم چنین 
کاری انجام دهیم. ایــن تهیه کننده درباره تأثیر نقد بر 
کیفیت آثار ســینمایی گفت: هر جنسی را که بخواهید 
بخرید، هر قدر که اطلاعات شــما نسبت به آن جنس 
بیشتر باشد قطعاً باکیفیت ترین را می خرید. سینما هم 
به همین شکل اســت و نقد به مخاطب کمک می کند 
که بتواند ســینما را به خوبی بشناسد و انتخاب بهتری 
داشــته باشد. وقتی که بیننده شناخت خوبی پیدا کند 
در انتخابــش تأثیر می گذارد و انتخاب مخاطب در بازار 
ســینما تأثیرگذار اســت و در نتیجه نقــد می تواند در 

کلیت سینما تأثیرگذار باشــد ولی صرفاً نقد نمی تواند 
به ارتقای کیفیت ســینما منجر شــود، اگر نقد ضعیف 
باشد و اطلاعات درستی به مخاطب ندهد حتی ممکن 
است منجر به کاهش کیفیت سینمای یک کشور شود. 
وی درباره ارتباط مخاطبان با منتقدان در سینما گفت: 
نه تنها در ســینما که بین منتقدان در هر عرصه هنری 
و مخاطبان باید ارتباطی وجود داشــته باشد، این یک 
ارتباط فرهنگی ســازنده است که تأثیر چشمگیری در 
کلیت سینما خواهد داشت اما متأسفانه به دلیل پایین 
بودن ســرانه مطالعه در کشــور ما این ارتباط هیچ گاه 
در هیچ عرصه هنری شــکل نگرفته اســت. بچاری در 
پایان درباره نقش برنامه های ســینمایی در شکل گیری 
ارتباط بیــن منتقد و مخاطب گفــت: منتقدی که در 
عرصه عمومــی می خواهد درباره یــک اثر هنری مثل 
فیلم اظهار نظر کند بایــد با زبان همان مخاطبان نظر 
خــود را بگوید. در واقع مــا نمی توانیم با این تصور که 
در سینماتک فرانسه هســتیم مقابل دوربین تلویزیون 
بنشــینیم و فیلم ها را قضاوت کنیم و بگوییم که مثلًا 
فلان فیلم اثری بســیار ضعیف است. اگر در سینماتک 
فرانسه ادبیات انتقاد به شکل دیگری است به این دلیل 
اســت که افراد حاضر در این مجموعه اشتراکات فکری 
بسیاری دارند و اساساً آن محفل برای همین بحث های 
پیچیده است و به نظر من در عرصه عمومی منتقد باید 
با یک زبان ســاده تر و بیانی موشــکافانه به خوب یا بد 
بودن یک اثر اشاره کند یا حتی می تواند به جای بررسی 
مصداقــی فیلم ها، درباره معیارهای بــالا یا پایین بودن 
کیفیت فیلم های ســینمایی صحبت کند و بگوید یک 

فیلم خوب واجد چه ویژگی هایی است. 

یوسف بچاری: 

فصل جدید »نقد سینما« نگاهی تخصصی به سینما دارد
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